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“Fa anys que el petit comerç de Cornellà pateix per sobreviure 
en un context cada cop més advers.” Així començava l’article 
que vam escriure al Cornellà Informa del desembre del 
2016. I la situació continua igual, les grans superfícies, la crisi 
econòmica i ara, els efectes de la pandèmia, han estat factors 
determinants per accentuar l’asfíxia del petit comerç, que ha de 
fer mans i mànigues per sobreviure.

Ja fa anys que, des d’Esquerra Republicana de Cornellà, 
reclamen apostes clares des de l’Ajuntament: el 2005 a 
proposta nostra es va encarregar un estudi sobre el comerç 
local amb un seguit de mesures i que instava a l’elaboració d’un 
pla estratègic. El 2016 el nostre grup va presentar una moció, 
que va ser aprovada, en suport a aquest sector essencial i 
que demanava que es realitzés un nou estudi comercial i que 
s’elaborés el pla estratègic, inclús es va dotar al pressupost 
del 2017 d’una partida de 100.000 € per a dissenyar-lo i per 
ajudes al comerç. Des de llavors hem reclamat en reiterades 
ocasions aquest pla. En el darrer ple, el PSC va traslladar que 
estava fet des de finals de l’anterior legislatura (maig 2019), 
però que a l’arribar la pandèmia hi va haver altres prioritats. 
També van afirmar que no és el moment per executar-lo, ja 
que les mesures per ajudar al comerç de la ciutat són les que 
s’han realitzat en pandèmia, com per exemple, les campanyes 
concretes de Nadal, o les targetes moneder.

Podem entendre que en l’inici de la pandèmia hi hagués 
altres prioritats, i que potser aquell pla, si realment està 
redactat (cap grup municipal hi ha tingut accés), ara s’hauria 
de modificar per poder incorporar les variables que ha 
generat la pandèmia en els hàbits de compra de les persones 
i també en el comerç.

La veritat, però, és que l'equip de govern, l'any anterior 
a l'esclat de la pandèmia, tot i poder iniciar la seva 
implementació, no ho va fer. Com hem dit, segons el PSC, 
estava fet des del maig de 2019, i tenien temps suficient  
per començar a aplicar-lo.

Anem tard. El comerç de la nostra ciutat, no pot esperar 
més. I un pla que l'hauria d'impulsar, de prioritzar i posar 
en valor la compra de proximitat i de qualitat, no hauria 
de quedar oblidat en un calaix. Les mesures extraordinàries 
aplicades en pandèmia les hem recolzat tots els grups 
municipals, i algunes d’elles inclús han estat proposades pel 
nostre grup, però no poden ser enteses com actuacions fixes i 
úniques per aquest sector.

És essencial que s'actuï en aquest àmbit i que se'l recolzi 
i impulsi, amb un pla que inclogui la realitat del comerç de 
la nostra ciutat, les seves necessitats, objectius, prioritats i 
actuacions concretes per consolidar-lo i millorar-lo.

Continuarem defensant un model de ciutat en què hem 
cregut sempre, que passa per uns carrers vius i per a la gent, 
amb un comerç de proximitat actiu i atractiu.
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PLA ESTRATÈGIC DE COMERÇ,  
MÉS NECESSARI QUE MAI

Los serenos del siglo XXI ya rondan por las calles de Cornellà, 
son modernos y usan una APP de seguridad. Esta semana 
hemos puesto en marcha el nuevo Servicio de Observación 
Nocturna (SON) con el objetivo de reducir la sensación 
de inseguridad que podemos tener las mujeres cuando 
caminamos por la ciudad durante la noche y es evidente que 
la percepción de tranquilidad es diferente para los hombres 
y para nosotras. Las mujeres tenemos derecho a sentirnos 
seguras libres y tranquilas, por eso, esta figura, significa un 
paso más, en la prevención y en el refuerzo de la seguridad. 

Así, un equipo de cuatro hombres y tres mujeres pasearán 
por los barrios de Sant Ildefons y Gavarra entre las 23 h y las 6 
de la mañana de lunes a domingo. Se trata de una experiencia 
pionera, con la que queremos reforzar la protección. Pero 
también, es un proyecto social, porque los Serenos están 
formados por un grupo de personas de más de 45 años en 
paro, que hemos formado e incorporado al mercado laboral 
para restituir, para ofrecer una oportunidad laboral.

Son personas que realizarán actuaciones de atención, 
de información y observación del espacio público, así como 
acompañamientos puntuales. No tendrán capacidad de 
actuación directa, pero estarán en permanente comunicación 
con la Guardia Urbana para alentarles y que ellos articulen el 
procedimiento de actuación más adecuado.

Las políticas de seguridad son pilares fundamentales 
de nuestra agenda pública. Al inicio del mandato hicimos 
una reflexión: de madrugada en la ciudad hay una parte 
oscura, la sensación y percepción de seguridad para 
un hombre y una mujer no son las mismas, y por ello, 
nuestras políticas se han encaminado a trabajar de manera 
transversal la seguridad, actuando en el espacio público para 
evitar su degradación, con el refuerzo en la iluminación y 
con espacios más amables. En paralelo, hemos reforzado 
y dotado de más recursos a los cuerpos de seguridad y 
proximidad, la Guardia Urbana.

Este año, el presupuesto para seguridad se incrementa 
un 35 %, con una dotación de 1,3 millones de euros, para 
crecer en servicios y efectivos. Estamos llevando a cabo una 
renovación tecnológica integral en las dotaciones de la policía 
local, se amplía la plantilla, se renueva y se moderniza la flota 
de vehículos, se crean nuevos servicios y se amplía nuestro 
esfuerzo en civismo y en esa preservación del espacio 
público. Los agentes cívicos, la APP de seguridad y, ahora, 
los nuevos agentes de observación nocturna, los Serenos. 
Son herramientas y servicios para trabajar la prevención y 
mantener un equilibrio entre autoridad y seguridad colectiva. 
Así protegemos la ciudad, el gran espacio de convivencia  
de todos y todas.

Ya sabéis, nos podéis escribir psc@aj-cornellà.cat, o nos 
vemos por la ciudad.

SERENOS

EMILIA BRIONES
Grup Municipal
del PSC


